

	• Oppfordre til å gjøre annet nødvendig gravearbeid samtidig, så som fiber og vann, samt å samarbeide med naboer, dette for å få ned kostnadene. • Få inn et avsnitt om fordelene med å koble seg til kommunalt nett i saksfremlegget. Du har kun ansvar for stikkledningen som huseier ved tilknytning. • Få inn noe om at dette er en lovpålagt oppgave kommunene har. • Liv og Ast bearbeider innspillene med intensjon å sende over saksfremlegget til arealutvalget i morgen med kopi til resten av gruppa så de kan kopiere dette. • Hver tar saken videre i egen kommune.		
6	TILSYNSKURS AV SPREDTE AVLØPSANLEGG • Vi prioriterer å få tilsynskurset til Fosen. Alle kommuner bør få en person som kan dra på tilsyn. Fosen Renovasjon ønsker også å delta. • Liv følger opp kurs før sommeren slik at vi kan ha et kurs i opplæring av tilsyn tidlig i høst. • Liv følger opp Fosen Renovasjon mhp tømming av avløpsanlegg.	snarest	Liv
7	MAL FOR SØKNAD: Liv har lagt inn søknaden på «Rett på Sak».	Fullført	
8.	SEMINAR OM AVLØP I TRONDHEIM 26 MARS: Sverre holdt foredrag. Han oversender presentasjonen til resten av gruppa.	Før neste møte	Sverre
9.	EKSTRA ARBEIDSHJELP I 2019: Oda Helene Berg og Torkil Beistad er engasjert som vannprøvetakere m.m. Harriet sørger for opplæring og informasjon til Oda. Aud Sylvi starter prøvetaking i sjøvannsresipienter sammen med Torkil neste uke. Ferieavvikling: Harriet og Aud Sylvi avklarer oppfølging av Oda i ferietiden.	Snarest	Harriet og Aud Sylvi
10.	SJØSONEKARTET Konsulentoppdraget: Jarle Molvær er på saken, men pga sykdom er 15 desember 2019 satt som avslutningsdato. Han vil gå igjennom all tilgjengelig data og klassifisere vannforekomstene i tre kategorier: Ikke problemområde, mulig problemområde og problemområde. Han vil også fremlegge en rapport med anbefalinger for videre prøvetaking der data mangler eller er svært mangelfullt. Ørland kommune har folk som kan lage kartet basert på rapporten til Molvær. Prøvetakingsplan for sommeren 2019: I møte med Ingrid Hjort og Jarle Molvær 26. april ble det klart at vi likevel kan starte vannprøvetaking i de mest utsatte vannforekomstene hvor vi med vår lokalkunnskap vet det er et problem slik som Bjugn fjorden, Sørfjorden, Verrabotn, Sandnesvågen, Lysøysundet m.fl. (Ingrid Hjort pers med)? Vi må derfor få plass en prøvetakingsplan for vannforekomster utsatt for spredt avløp som Oda og Torkil kan undersøke. Harriet utarbeider et forslag til		

	prøvetakingspunkt, disse må kvalitetssikres av hver kommune så snart vi får dem. Prøvetakingsutstyr: Vannområdet har fått den gamle CTD-sonden fra SINTEF-SEALAB. Den har nå vært i Bergen hos SAIV AS og blitt kalibrert og oppgradert så den kan måle konduktivitet, temperatur, trykk/dyp, saltholdighet, oksygen og turbiditet (mengden av partikler i vannet) bl.a. En egen programvare muliggjør utkjøring av data og grafikk fra prøvetakingene i etterkant. Apparatet krever litt spesial-håndtering og det ville være fint å få Torkild (og Aud Sylvi) til å bli spesialister på å håndtere dette i første omgang. HMS mhp prøvetaking i sjø, elv og innsjø: Aud Sylvi og Liv lager en liten oversikt med punkter som: Flytevest, 2 i felt, Varslingsutstyr (2 mobiler i vanntett pose), Vernebriller ved bruk av kjemikalier (vi må kvalitetssikre oksygensonden innimellom) m.m. Undersøkelser mhp begroingsalger: Ørland vil undersøke strandsonene mhp begroingsalger – en god indikator for næringssaltanrikning. Dette er en aktuell problemstilling i områder med langgrunne. Dette kunne også vært ønskelig i bl.a. Fevågbukta. Økonomi/Rapporteringsfrist for de 150 000 som gjenstår av midler fra MD: Harriet søker om utsatt rapporteringsfrist. Ingrid Hjort foreslo ellers at vi omrokerer på midlene slik at Odas innsats på ca. 92 000 belastes sjøsonekartet samt at vi får Jarle til å sende en faktura og eventuelt at vi belaster laboratorie-kostnadene på sjøsonekartet. Harriet skriver timer på egeninnsats med sjøsonekartet og oppfølging av student/Torkil der det trengs og overleverer vannområdet per måned. Dette er også bruk av spredt avløpsmidler. Midler fra FM? Aud Sylvi sjekker med Iver Tanem FM om vi får noen midler til prosjektet/annet i 2019.		
11.	MINIRENSEANLEGG OG TØMMINGSFREKVENNS Det viser seg at entreprenører blir feilinformert av leverandører og ikke får de samme opplysningene som står i teknisk forskrift. En eier fikk beskjed at han kun trengte å tømme hvert 2. år, men i praksis viste det seg at han måtte tømme 2 ganger i året. Vi bør igjennom alle tillatelser for minirensanlegg. Fosen Renovasjon-tømmer i prinsippet bare en gang i året, dersom det skal tømmes oftere må det bes om ekstratømming. • Oppfordre Fosen renovasjon til å gå ut og si at hvis folk investerer i minirensanlegg må de investere i anlegg som ikke må tømmes mer enn en gang hvert år.	Neste møte	

	• Vi må ha noen klare retningslinjer - viktig å sjekke teknisk forskrift. SINTEF (leverandørene sier teknisk forskrift). • Arild ber Dag Erik vurdere om dette kan inkluderes i den lokale forskriften.		
12.	50 % STILLINGEN Sverre sjekker 50 % stillingen, får kontaktinfo på mulig kandidat fra Svein Erik og kobler Åfjord og Siri på saken.		
13.	NESTE MØTE: Mandag 27 mai Agenda: 1. Gjennomgang av referat fra forrige møte 2. Gjennomgang av overvåkningsprogrammene i forbindelse med spredt avløp. 3. Forslag til lokal forskrift – gjennomgang (Arild) 4. Gjennomgang av minirensanlegg – hvilke anlegg harmonerer med den tømmeffrekvensen vi har? (Liv, Arild) 5. Utarbeide felles mal for pålegg om tilkobling til kommunalt anlegg eller oppgradering av eget anlegg. 6. Neste møte 7. Annet?		